
 

 
 

  
 VERSLAG 
 

 
Bespreking op :  in/te: volgende vergadering: in/te: 
3 april 2007 Dalfsen n.v.t.                 
 
Onderwerp:   Datum: 
Inspraakavond sportnota “Op uw gezondheid”  23 april 2007 
 
 
Rapporteur : Remco Hendriks 
Paraaf directeur :                 d.d.                 
Paraaf secretaris :                 d.d.                 
 
Aanwezig : Vertegenwoordigers van de voetbalverenigingen ASC’62, Lemelerveld, SV Dalfsen, USV, 
de badmintonclub Ouvol, de volleybalverenigingen De Bevers (Lemelerveld) en De HypotheekGroep Flash 
(Nieuwleusen), de gymnastiekvereniging Nieuwleusen, sport- en gezondheidscentrum Helios, 
tennisvereniging DLTC uit Dalfsen en de Sportraad.   
 
 
Voorgestelde wijze   X  voor kennisgeving aannemen punt(en) 
van afdoening:   0  instemmen met de afspraken/conclusies punt(en) 
   0  voor (nader) advies/rapport aan                 t.a.v. punt(en) 
   0 
 
Exemplaar zenden aan:  X  alle aanwezigen 
   X alle overige sportverenigingen uit de gemeente Dalfsen   
   0   
   
Vragen/opmerkingen  
leden B.& W.:                   
 
BESLISSING B. & W.   d.d. 
   nr. 
 
   0  Conform voorgestelde wijze van afdoening 
   0   
  
 
 
Paraaf:   Akkoord:   Bespreken:  
burg. L.V. Elfers     
weth. D. Laarman-Hemstede      
weth. T. de Vries     
weth. E. Goldsteen     
 
 
Er wordt in Dalfsen al lange tijd gesproken over het voeren van een sportbeleid. Ook vanuit de 
gemeenteraad werd deze wens geuit. Daarom is de beleidsnotitie “Op uw gezondheid” geschreven. De 
conceptversie is breed uitgezet binnen de gemeente, waarbij alle relevante organisaties en instellingen zijn 
benaderd om te reageren: de Sportraad, de sportverenigingen, de WMO-raad i.o., de scholen, de 
kinderopvangorganisaties en de ouderenorganisaties.  
 
De reacties zijn geïnventariseerd en vervolgens verwerkt in de definitieve sportnota. De volgende 
organisaties hebben gereageerd: de Sportraad, de WMO-raad i.o., O.B.S. De Bonte Stegge, Dalfser Jeu 
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de Boulesvereniging “Boule 88”, Toerclub Dalfsen, mw. T. Meijerink (vakleerkracht lichamelijke opvoeding 
basisscholen Nieuwleusen), Stichting Welzijn Ouderen Lemelerveld, Landstede Welzijn Ouderen en de 
Stichting Maatschappelijke Opbouw Nieuwleusen.   
 
Daarnaast heeft op 3 april jl. een inspraakavond plaatsgevonden waarvoor alle sportverenigingen uit de 
gemeente Dalfsen waren uitgenodigd. Hierbij het verslag van die avond.  
 
Algehele mening 
Over het algemeen wordt positief gereageerd op de aanbevelingen uit de concept-sportnota. Een reactie 
van de Sportraad: “Het is goed dat er integraal aandacht komt voor het nut en de noodzaak voor bewegen, 
ook in de gemeente Dalfsen. Dat dit ook met gezondheid in verband gebracht wordt is eveneens prima. 
Het is daarom goed dat de gemeente met diverse aanbevelingen komt”.  
 
Uiteraard is er ook kritiek te horen. Deze wordt hieronder verwoord in de commentaren bij de 
aanbevelingen zoals die worden gedaan in de sportnotitie. 
 
Reacties per aanbeveling 
 
Zowel bij aanbeveling 1 (rookvrije kantines en clubgebouwen) als aanbeveling 2 (geen alcohol tijdens 
jeugdsportactiviteiten) werd de koppeling met de verstrekking van jeugdsportsubsidie als een 
strafmaatregel omschreven. Hier voelt men niets voor. De strekking van de reacties was “niet straffen maar 
goed gedrag juist belonen”.     
 
Aanbeveling 1: Met ingang van 2010 alleen die verenigingen jeugdsportsubsidie verlenen waarvan 
de kantine en de overige clubgebouwen geheel rookvrij zijn.  
Deze aanbeveling blijft gehandhaafd. Niemand had problemen met een rookvrije kantine ingaande 2010. 
Iedereen is namelijk van mening dat de aanbeveling wordt achterhaald door wettelijke regelgeving. Veel 
verenigingen hebben ook al een rookbeleid.    
 
Aanbeveling 2: Met ingang van 2010 alleen die verenigingen jeugdsportsubsidie verlenen waar 
tijdens jeugdsportactiviteiten geen alcoholhoudende drank in de kantine wordt geschonken    
Deze aanbeveling is in principe vervallen. Ten aanzien van de alcoholverstrekking zal de wettelijke norm 
worden gehanteerd (tot 16 jaar geen alcohol). De uitkering van de jeugdsportsubsidie komt daarmee niet in 
gevaar. De verenigingen bepalen zelf vanaf welk tijdstip (zwak) alcoholische drankjes geschonken mogen 
worden.  
 
De strekking van de reacties was: “als er in de kantine geen pilsje meer gedronken kan worden dan gaan 
de jongeren wel naar de supermarkt en/of de keet. In de kantine is er tenminste nog toezicht. Daar komt bij 
dat je door het verbod ook de ouders wegjaagt die voor de sociale contacten vaak ook nog even naar de 
kantine komen”.  
 
Verder werd gewezen op het feit dat een dergelijke maatregel lastig te handhaven is.  
 
Tenslotte werd aangegeven dat alcoholmatiging een breed maatschappelijk probleem is, waarbij de rol van 
de ouders zeer belangrijk is. De blik moet niet alleen gericht worden op de sportclubs, dat is een te 
eenzijdige benadering. De sport kan hier een rol vervullen, maar deze moet in het juiste perspectief en de 
maatschappelijke context worden gezien. Het lijkt erop dat er (te) veel nadruk gelegd wordt op de 
sport(vereniging) om roken en drinken terug te dringen. De rol van de ouders, scholen, gemeente, winkels, 
horeca e.d. wordt hier op geen enkele manier belicht. Het is goed om het bredere verband hier te schetsen.  
    
Aanbeveling 3: Sportkennismakingsprogramma fasegewijs invoeren op alle basisscholen in de 
gemeente Dalfsen, in overeenstemming met de sportdoelstellingen van de brede school.  
Met deze aanbeveling kon worden ingestemd, waarbij wel de volgende kanttekeningen werden geplaatst:  
 
Op dit moment verzorgt Sportservice Zwolle (in opdracht van de Stichting Sportstimulerende Projecten 
Dalfsen) het sportkennismakingsprogramma in samenwerking met een aantal sportverenigingen uit 
Dalfsen. Het is de bedoeling dat de clubs hier uiteindelijk zelfstandig mee verder gaan. De vraag die zich 
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opwerpt is: kunnen de verenigingen de organisatie straks financieel wel opbrengen? “Denk hierbij ook eens 
aan Europese subsidiegelden”.  
 
Verder wordt geconcludeerd dat er een nulmeting zou moeten worden gehouden om te bekijken in 
hoeverre het project een daadwerkelijke aanwas van nieuwe leden oplevert.  
 
Aanbeveling 4: In overleg met de praktijk voor kinderfysiotherapie het project Slim Kids extra onder 
de aandacht brengen bij alle basisscholen in de gemeente Dalfsen.  
Met de aanbeveling wordt ingestemd. Wel wordt gevraagd om ook aandacht te besteden aan kinderen met 
motorische problemen. Is hier door de therapeuten iets aan te doen? Dit wordt uitgezocht.  
 
Aanbeveling 5:  

a. Met de zwembaden en scholen mogelijke alternatieven voor het leszwemmen,  
zoals bewegen in het water, onderzoeken 

b. Schoolactiviteiten gericht op bewegen met plezier, waaraan ieder kind kan 
meedoen, stimuleren 

c. De huidige schoolsporttoernooien met een prestatief karakter (voetbal, korfbal) 
blijven gehandhaafd 

 
De vraag die t.a.v. punt a wordt gesteld is of de scholen hiervoor wel de tijd hebben. “Indien 
zwemonderwijs structureel of incidenteel ingevoerd gaat worden zal dat ten koste gaan van een 
gymnastiekles. Vergeet ook niet de reistijd van school en terug. Onderwijstijd is kostbaar. Uiteraard zal er 
altijd ruimte zijn voor incidenteel zwembadbezoek tijdens schooltijd. Verwacht van deze aanbeveling niet 
teveel rendement. Ter aanmoediging is het een prima idee om de kinderen tijdens die lessen gratis 
toegang te verlenen tot het zwembad. Vraag: Is toezicht door een groepsleerkracht rechtsgeldig?” 
 
T.a.v. punt b: “Er zijn steeds meer sportverenigingen die onder schooltijd tijdens de gymnastieklessen 
demonstratielessen verzorgen. De leerlingen maken dan kennis met die sport. Ook na schooltijd worden 
leerlingen uitgenodigd. Het kan een aanbeveling zijn om sportverenigingen nog meer te stimuleren iets 
dergelijks te organiseren”.      
 
Aanbeveling 6: In alle kernen van de gemeente Dalfsen samen met de verenigingen van Plaatselijk 
Belang een inspraakavond voor de jeugd over bewegingsactiviteiten houden. 
Hierbij eveneens inventariseren de wensen van de jeugd t.a.v. (speel)voorzieningen.  
Hiermee kon worden ingestemd. Wel werd aanbevolen om Plaatselijk Belang zelf de voorlichtingsavonden 
te laten organiseren, “dit verlaagt wellicht de drempel voor de jeugd”.  
“Waak er wel voor dat er geen verwachtingen worden gewekt waar later niet aan kan worden voldaan”.   
 
Aanbeveling 7: Bij de scholen bevorderen dat sport cq. bewegen een prominente rol in de 
naschoolse opvang gaat spelen. Bewegen in het water hier ook bij betrekken.  
Hiermee kon worden ingestemd. Let daarbij wel op het volgende: “Scholen hoeven niet zelf te zorgen voor 
voor- en naschoolse opvang. Die zorg kan uitbesteed worden aan professionele organisaties. Het is heel 
belangrijk dat er een goede aansluiting is met sportverenigingen en andere instanties om de jeugd de 
gelegenheid te geven actief te zijn. De regie daarin ligt niet bij scholen, maar zou kunnen liggen bij de 
professionele organisaties voor buitenschoolse opvang. Dit kan ook tijdelijk bij de gemeente liggen om een 
opstart daarvoor te maken.”   
 
Aanbeveling 8: In overleg met SWOL en Landstede Welzijn de voorlichting over sportactiviteiten 
voor 55-plussers uitbreiden. 
Hiermee kon worden ingestemd, “maar verlies niet uit het oog de activiteiten die ook veel verenigingen al 
ontplooien voor ouderen. Ga niet in het vaarwater van deze verenigingen zitten”.       
 
Aanbeveling 9: Investeringsregeling sportaccommodaties; naast de gestelde voorwaarden in de 
regeling alleen subsidie verlenen wanneer is voldaan aan de voorwaarden van aanbevelingen 1 en 
2.   
Zie de reacties op de aanbevelingen 1 en 2.  
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Aanbeveling 10: De huidige sportsubsidieregeling voor mensen met een beperking verruimen in 
overleg met de Sportraad en de WMO-raad.  
De Sportraad is hiervan een warm voorstander. Nader overleg hierover vindt nog plaats. 
 
Bijgaand de reactie van de WMO-raad i.o. De aanbevelingen worden onderzocht.  
 
De huidige regeling moet blijven bestaan. Wel moet onderzocht worden of de regeling een laagdrempelig 
karakter kan krijgen door de regeling te verruimen. Het doel van de regeling moet zijn bewegen, dus niet 
alleen sporten. Ook moet gekeken worden of de hoogte van het maximum bedrag over het algemeen 
toereikend is om de meerkosten te dekken. 
Verder meent de Wmo-raad i.o. dat weinig mensen op de hoogte zijn van deze subsidieregeling. Hij 
adviseert het college om meer bekendheid te geven aan deze regeling en is bereid hierin mee te denken. 
 
Daarnaast moet de mogelijkheid tot een individuele tegemoetkoming in de kosten worden onderzocht.  
Gedacht wordt aan een vergoeding van de reiskosten wanneer iemand bijvoorbeeld naar Zwolle moet om 
te kunnen sporten. Een andere mogelijkheid is een bijdrage in de contributie voor sociale minima met een 
beperking, wanneer zij vanwege hun beperking moeten kiezen voor een duurdere sport.  
Een individuele bijdrage zou afhankelijk moeten zijn van: 

- de meerkosten (t.o.v. sporten/bewegen door mensen zonder beperking) 
- keuzevrijheid (is er een goed en betaalbaar alternatief om te kunnen bewegen?) 
- inkomen 

 
Verder benadrukt de Wmo-raad i.o. dat ook mensen met een verstandelijke, psychische of  
psychiatrische beperking onder deze regeling vallen. De achterliggende gedachte van bovenstaand advies 
is dat wanneer het mogelijk is om met kleine aanpassingen bewegen door mensen met een beperking 
mogelijk te maken binnen de gemeente, er gebruik kan worden gemaakt van de huidige (verruimde) 
regeling door verenigingen. In veel individuele gevallen biedt dit echter geen oplossing. Dan moet de 
mogelijkheid bestaan om een bijdrage te krijgen in de meerkosten van het sporten of bewegen. 
 
 
 
 
 
 
  
 
Communicatie 
Versturen naar alle sportverenigingen en de Sportraad.   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


